
 - 1 - 

Offentligt referat fra bestyrelsesmøde i Hadsten Varmeværk A.m.b.a. den. 15.12.2022. 

 

Til stede: Niels Jørgen Bärtel, Per N. Jensen, Lars K. Andersen, Flemming Nørgaard, Visti 

Hougaard Frost, Henrik Winther og Palle Laugesen. 

 

Afbud: Kim Topp. 

 

Dagsorden: 

 

1. Evt. bemærkninger til referatet fra mødet d. 09.11.2022. 

2. Orientering fra driftschefen. 

3. Budget 2023.  
4. Tariffer 2023. 

5. Mødekalender 2023. 

6. Status Hadbjerg. 

7. Status Selling. 
8. Strategisk Varmeplanlægning. 

9. Evt. 

10. Næste møde. 

 

1. Evt. bemærkninger til referatet fra mødet d. 09.11.2022. 

 

    I bestyrelsesreferat fra den 26/9 2023 var Nr. Galten gul den skal være rød. 

 

2. Orientering fra driftschefen. 

a) Prognose/Likviditetsopfølgning: Gennemgås på mødet. 

b) Personale: Søren Madsen har sagt op på grund af utilfredshed med aflønning. 

c) Klager: Ingen. 

 

  Prognose/Likviditetsopfølgning: Kun opdateret for hele året.: Varmesalg på niveau, øget    

  udgifter på el og halm på 1.618 tkr., så resultat for 2022 forventes at blive et underskud på -118 

  tkr. Orientering blev taget til efterretning. 

• Personale: Orientering blev taget til efterretning. 

• COOP 365: Levere nu overskudsvarme (under 50 MW pr. år) som modregnes deres regning. 

• Klager: ingen 

 

3. Budget: 

 

Der har selvsagt været en del udfordringer med at udarbejde årets budget. Udover usikkerheden 

med energi- og især elpriser, har der været indregningen af konverteringen i Hadbjerg, hvor 

kunderne vil tilgå løbende i takt med færdiggørelse af de enkelte etaper. 

 

Hvad angår halm er priserne på den del der skal forhandles næste år reguleret forholdsvis. 

Derudover er den samlede halmmængde tillagt 10% 

 

Elprisen er fastsat til 1,5 kr./kWh. 

 

I Hadbjerg er der udregnet et forventet salg for året og det bruges som fordelingsnøgle for faste 

bidrag og afskrivninger. 

 

Derudover er budgettet udarbejdet efter samme principper som tidligere.  



 - 2 - 

 

Det anbefales at tarifferne genovervejes i forsommeren, hvor omkostningerne hen over vinteren 

er kendte samt prisniveauet for de fornyede halmkontrakter. Dette vil især være relevant, hvis vi 

får en kold vinter med et højt gasforbrug.  

 

Der er relativt mange investeringer i året, men det må forventes der er en stor usikkerhed 

omkring dem. 

 

Det indstilles at: 

 

Budgettet godkendes. 

 

Beslutning: 

 

Budget for 2023 blev gennemgået og godkendt. 

 

4. Tariffer 2023. 

 

Tarifferne er reguleret på energiprisen og der er tilføjet grønt omstillingsbidrag for Hadbjerg. 

 

Det indstilles at: 

 

Varmeprisen hæves fra 325,5 kr. til 372,70 kr. + moms 

Afkølingstariffen reguleres fra 22 0C til 23 0C. 

 

Beslutningen: 

 

Tariffer blev gennemgået og godkendt. 

    

5. Mødekalender. 

 

Forslag til mødekalender fremsendes af formanden. 

 

Det indstilles at: 

 

Kalenderen tilrettes og besluttes. 

 

Beslutning: 

 

Mødekalenderen for 2023 blev gennemgået, tilrettet og godkendt. 

 

6. Status Hadbjerg.  

 

Projektet starter primo februar, hvor transmissionsledningen påbegyndes ved Elverhøjen. Vi 

laver stikaftaler med de kommende kunder for at lette tilkoblingen til nettet. Som det fremgår af 

tidsplanen, forventes alle tilmeldte at være konverteret ult. 2023-altså 3 mdr. før planen. 

Der søges at afholde informationsmøde inden jul. 

 

Det indstilles at: 

 

Orienteringen tages til efterretning. 
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Beslutning: 

 

Orientering blev taget til efterretning 

 

7. Status Selling. 

 

Vores rådgiver Cowi er startet på at udarbejde for projekt og myndighedsbehandling af 

konverteringen. Omkostningen til rådgivning vil være høj som følge af myndighedsbehandling 

af passage af fredskov, jernbane og å. Vi har valgt at dele projektet imellem ringforbindelsen til 

Elverhøjen og ledningen samt konverteringen til Selling.  

 

Borgergruppen i Selling har fremsendt brev vedr. løbetiden på Grønt Omstillingsbidrag og evt. 

indeksering af samme. 

 

Det indstilles at: 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

 

Henvendelsen fra borgergruppen behandles. 

 

Beslutning: 

 

Det blev vedtaget at Selling skal have samme betingelser som Hadbjerg, Grønt 

Omstillingsbidrag over 20 år, samt at Grønt Omstillingsbidrag ikke skal indeksreguleres.  

 

8. Strategisk Varmeplanlægning. 

 

Det indstilles at: 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

 

Beslutning:  

 

Screening af varmeløsning for Nørre Galten viser der ikke er rentabelt at levere fjernvarme fra 

Hadsten varmeværk. 

 

Orientering blev taget til efterretning. 

 

9. Evt. 

 

    Palle prøver at arrangerer en studietur til Grenaa Varmeværk vedrørende varmepumpe anlæg i    

    Januar eller Februar måned 2023 

 

10. Næste møde. 

 

Tirsdag, den 21.02 2023 kl. 19.00. 

 

Niels Jørgen Bärtel 

Bestyrelsesformand 


